

[Texte]

from this very complicated and massive study on which we have reported, sir.

**The Chairman:** Thank you, Mr. Macdonell.

**Mr. Huntington:** Thank you, Mr. Chairman.

**The Chairman:** Thank you.

At this point, gentlemen, I would like to refer to our proceedings. As you are aware, the steering committee recommended and the main Committee approved a recommendation that questions which time did not permit to be asked should be tabled. Therefore, at Tuesday's meeting questions as prepared by our research assistant were tabled and directed to the Office of the Auditor General. I have now received a response to questions 3 through 10 from the Auditor General. Is it agreed that these be tabled as an appendix to the minutes of today's meeting?

**Some hon. Members:** Agreed.

**The Chairman:** Thank you, gentlemen.

I would remind you that this concludes our hearings on the Financial Management and Control Study. The Committee will now commence the preparation of its findings for a report to the House. A new schedule for our meetings after the Easter recess will be mailed by the Clerk today to all members of the Committee.

Before we adjourn, I believe Mr. Osbaldeston has a brief statement he would like to make.

• 1235

**Mr. Osbaldeston:** Thank you very much, Mr. Chairman. I will not hold members up. I would very much like to thank you, sir, and the members of this Committee for the considerable patience and courtesy that has been extended to myself and the members of my staff. Our answers have been somewhat long, for which I apologize. I hope they have been informative; they have been meant to be informative.

I would like also to comment very briefly on the question of "cordial but not cozy". I have not said this publicly before but I would hope that the evidence that has been placed before this Public Accounts Committee relative to the publication of the Financial Administration Guide, the Study of the Accounts of Canada, the Financial Management Concurrence Study, the strengthening of the Auditor General's Office, SX man-years, the creation of a Treasury Board branch, the activity of this committee relative to the fundamentals of financial control would go some way in support of my judgment that the decision of the Auditor General of Canada to embark upon the course of action which he has embarked upon has been productive.

I thank all members for their very great courtesy to me while I have been appearing here. Thank you very much.

**Mr. Joyal:** I think it would be appropriate to thank Mr. Ross and his team that have worked with this Committee throughout the sessions we had in the past month. I think it has been most helpful and I am quite sure that it is a position shared by all my colleagues on this Committee.

[Interprétation]

faire se peut, et revu toutes les questions découlant de l'étude si complexe et si considérable dont j'ai fait un rapport.

**Le président:** Merci, monsieur Macdonell.

**M. Huntington:** Merci, monsieur le président.

**Le président:** Merci.

Maintenant, reportons-nous à notre procédure. Comme vous le savez, Le comité directeur a recommandé que les questions qu'il n'avait pas été possible de poser, en raison du peu de temps disponible, soient déposées par écrit et le comité a accepté cette recommandation. Par conséquent les questions préparées par notre adjoint de recherches ont été posées et adressées mardi dernier au bureau de l'Auditeur général. J'ai d'ailleurs reçu la réponse aux questions 3 à 10. Sommes-nous d'accord pour annexer ces réponses aux délibérations d'aujourd'hui?

**Des voix:** D'accord.

**Le président:** Merci, messieurs.

Je rappelle que cette séance termine nos délibérations sur l'Étude de la gestion et du contrôle financiers. Le Comité devra donc maintenant préparer ses conclusions dans le cadre d'un rapport qu'il déposera à la Chambre. Notre greffier postera dès aujourd'hui à tous les membres du Comité un nouvel horaire donnant toutes les séances d'après le congé de Pâques.

Avant d'ajourner, nous écouterons la brève déclaration que M. Osbaldeston désire faire.

**M. Osbaldeston:** Merci beaucoup, monsieur le président. Je ne veux pas retenir indûment les membres du Comité, mais j'aimerais les remercier de la patience énorme et de toute la courtoisie dont ils ont fait preuve à mon égard et à l'égard de mes collaborateurs. Nos réponses ont pu être longues, ce dont je m'excuse. Nous espérons simplement qu'elles vous ont été utiles.

J'aimerais également ajouter un mot sur ce que vous avez appelé nos relations «cordiales mais non familières». Je n'ai jamais encore dit ceci publiquement, mais j'espère que les témoignages entendus par le Comité des comptes publics relativement à la publication du guide de l'administration financière, de l'étude sur les comptes du Canada, de l'Étude de la gestion et du contrôle financiers, de la consolidation du Bureau de l'Auditeur général, du nombre d'années-hommes SX et de la création de la Direction du Conseil du Trésor, ainsi que l'activité du comité relative aux principes de base d'un contrôle financier, appuient mon impression que la décision de l'Auditeur général du Canada de suivre la voie qu'il s'est fixée a donné de très bons résultats.

Je remercie les membres du comité de leur grande courtoisie envers moi, chaque fois que j'ai témoigné devant eux. Merci beaucoup.

**M. Joyal:** Le comité se doit de remercier M. Ross et ses collaborateurs qui ont travaillé avec le comité tout au long des séances du dernier mois. J'exprime certainement l'opinion de tous mes collègues du comité en disant que leur travail a été des plus utiles.